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ПАЛЕСКІ АГЛЯД
ШТО ТРЭБА ВЕДАЦЬ, КАБ ЗАСЦЕРАГЧЫСЯ
АД АФРЫКАНСКАЙ ЧУМЫ СВІНЕЙ
Недахоп інфармацыі заўсёды спараджае чуткі, плёткі, домыслы. Так здарылася і з эпідэміяй
афрыканскай чумы свіней. Напачатку дзяржаўныя СМІ маўчалі, а потым з’явіліся навукападоб-
ныя артыкулы пра тое, да якога сямейства вірусаў адносіцца вірус афрыканскай чумы.
Аднак, як высвятляецца, людзі не ведаюць не толькі, што такое асфівірусы, а нават адказаў
на самыя простыя пытанні. Некаторыя з іх мы адрасавалі ветэрынару Аляксею Цюлькову.

— Адкуль у на-
шай вёсцы можа ўзяцца
тая афрыканская чума,
калі ні мае свінні, ні я, ні
суседзі, ні сваякі ў Афры-
цы ніколі не былі?

— На АЧС хварэ-
юць усе свінні, незалежна
ад “месца жыхарства”. А
занесці гэтую заразу ў
вашу вёску маглі з салам,
мясам, каўбасамі, зроб-
ленымі з мяса хворых
жывёл. Іх маглі завезці да
нас з краіны, дзе ўжо была
АЧС, а харчовыя адходы
потым трапілі да нашых
свіней. Акрамя таго, вірус
мог трапіць з кормам для
свіней, калі гэты корм
прывезены з рэгіёна, дзе
хвароба сустракаецца.
Нарэшце, трэцяя крыніца
— дзікі, якія досыць
актыўна перамяшчаюцца з
месца на месца і таксама
хварэюць на АЧС. Нават
калі няма ў хаце паляўні-
чых, то дзікоў зараз
столькі, што яны ўжо самі
прыходзяць да людзей на
агароды. Афрыканскай
гэта хвароба названа
толькі таму, што ўпершы-
ню была выяўлена ў
Афрыцы ў 1903 годзе. У
Беларусі яна раней не
сустракалася.

— Ці ўсе свінні
могуць захварэць на
АЧС? У нас кажуць, што
в’етнамская парода гэтай
хваробе не паддаецца.
Але ветэрынары, не
разбіраючы, загадваюць
знішчаць усіх.

— Усе разнавіднас-
ці і пароды хатніх свіней
аднолькава ўспрымальныя
да ўзбуджальніка АЧС, у
тым ліку і парода свіней
в’етнамская віслабрухая.

— Ці праўда, што
калі ў свінні раскруціўся
хвосцік, то гэта адна з
прыкмет таго, што яна
захварэла на АЧС?

— Гэта адна з
прыкмет, але не самая
галоўная. Сустракаецца

нават проста імгненнае
працяканне хваробы.
Свінні не ядуць, вялыя,
тоўпяцца разам — і ніякіх
іншых клінічных прыкмет
хваробы няма. Прыкметамі
АЧС таксама з’яўляюцца
хада, пры якой жывёла
хістаецца (альбо проста
ляжыць), калі ёй цяжка
дыхаць, чырванее скура
(асбліва на бруху), павыша-
ецца тэмпература. Але гэта
толькі знешнія прыкметы,
якія могуць сведчыць пра
самыя розныя захворванні,
таму абавязкова трэба
звяртацца да спецыялістаў.

— Мы запытвалі-
ся ў прадстаўнікоў рай-
выканкама, чаму ў ба-
рацьбе з АЧС трэба зніш-

чаць толькі свіней з
прыватных гаспадарак,
у той час як на свінаком-
плексах свіней не чапа-
юць. Яны адказалі, што
на свінакомплексах такія
меры засцярогі, якіх
прыватнік забяспечыць
не можа. Ці так гэта?
Хай бы і нас навучылі,
як засцерагацца.

— Лепш не буду
параўноўваць, а раскажу,
што можа зрабіць
гаспадар, каб не дапусціць
пранікнення гэтай (ды і
любой іншай інфекцыі) на
свой падворак.

Правіла першае —
“мяжа на замку”. Іншымі
словамі, за плотам. Плот
павінен быць добры,
моцны, без дзірак і
правалаў, каб ніякая
жыўнасць праз яго не
пералезла. И вашы свінні
павінны знаходзіцца толькі
на вашай тэрыторыі, без
выгулу.

Правіла другое.
Нават не правіла, а
ЗАКОН. Усе харчовыя
адходы, якія вы даяце на
корм жывёлам, павінны
праварвацца. Нічога
сырога!

Працяг на 2-ой стар.
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Правіла трэцяе.
Дэзінфекцыя. Праводзіць
пажадана раз у квартал. І
трэба мець хаця б невялікі
самаробны дэзінфекцый-
ны бар’ер. Напрыклад,
перад уваходам у хлеў
укапайце невялікую
ёмістасць з дэзінфіцырую-
чым растворам і, увахо-
дзячы ў “свінскія апарта-
менты”, абавязкова ідзіце
праз яе. Гэта будзе
засцярогай, што вы не
занесяце заразу на сваіх
нагах.

З пацукамі, мыша-
мі і іншымі няпрошанымі
гасцямі-паразітамі трэба
змагацца бязлітасна.
Камбікорм купляйце толь-
кі грануляваны, паколькі
працэс яго вытворчасці
прадугледжвае высокатэм-
пературную апрацоўку,
што забівае “злыдняў”.

Ні ў якім разе не
купляйце парасят ад
невядомых гаспадароў,
калі на жывёл няма
ветэрынарнага
пасведчання №1. Акрамя
таго, купіўшы парасятак,
мінімум два тыдні пратры-
майце іх у каранціне,
карміце з асобнага посуду
і гэтак далей. Такіх
тэхналагічных момантаў
засцярогі, зразумела,
шмат. Але гэтыя —
асноўныя.

— Не сакрэт, што
многія на вёсцы
чакаюць зімы: маўляў,
прыйдуць маразы — і
вымерзне той вірус
афрыканскай чумы. Ці
маюць рацыю такія
спадзяванні?

— У жыцці спа-
дзявацца можна на што
заўгодна. Але ёсць
дакладныя даныя, якія
сведчаць пра тое, колькі і
пры якіх умовах можа
жыць узбуджальнік

афрыканскай чумы ў
знешнім асяроддзі: пры 5
градусах Цэльсія — да 7
гадоў; пры 18—20
градусах — да 18 месяцаў;
пры 37 градусах — да 30
дзён; пры 50 градусах — да
1 гадзіны.

У тушах здохлых
свіней ён можа захоўвацца
ад 17 сутак да 10 тыдняў, у
гнаі — да 160 сутак, у
глебе (у залежнасці ад
сезона) — ад 112 сутак
(лета—восень) да 200
сутак (восень—зіма). Таму,
як бачыце, зімой гэты
вірус, наадварот, можа
жыць даўжэй, чым летам.

— Зараз усе
кажуць пра тое, што няма
ніякіх лекаў супраць
АЧС, а я памятаю, што
раней свінням абавязкова
рабілі прышчэпкі ад
чумы. Цяпер ніхто нічога
не робіць. І адзін сродак
ратавання — пад нож.
Чаму зараз не робяць
прышчэпак хатнім
жывёлам?

— Акрамя афры-
канскай чумы свіней, існуе

захворванне з падобнай
назвай — класічная чума
свіней. Але гэтае захвор-
ванне мае зусім іншага
ўзбуджальніка. Дык вось,
ад класічнай чумы вакцына
існуе, і вакцынацыя
вядзецца.

А вось супраць
АЧС вакцына не створана.
Хаця праўда ў тым, што ў
лепшыя часы вакцынацыя
ад класічнай чумы право-
дзілася за бюджэтныя
грошы, прышчэпкі рабіліся
і хатнім жывёлам, і ў фер-
мерскіх гаспадарках. А як
гэта адбываецца зараз, вы і
самі ведаеце.

— У нашай
раёнцы пісалі, што вірус
гіне пры тэмпературы
50—60 градусаў. Дык ці
можна есці і вырабляць
сала, паляндвіцы, паль-
цам пханыя каўбасы?

— У ветэрынарна-
санітарных правілах
пазначана, што мяса
хворых жывёл і тых, якія
маюць падазрэнне на АЧС,
можна выкарыстоўваць
толькі для вырабу тушонкі

альбо пасля доўгай варкі.
Хаця гэты ўзбуджальнік
ніякай шкоды людзям не
нясе, але важна, каб ён
быў цалкам знішчаны. У
пра- дуктах, якія назвалі
вы, ён сапраўды можа
захоў- вацца досыць
працяглы перыяд.

Па дадзеных
доктара ветэрынарных
навук В.Н.Герасімава,
вирус АЧС здольны
заставацца ў ахалоджа-
ным мясе па крайняй
меры 15 тыдняў. 3—6
месяцаў — у вяндліне і
каўбасах, якія не былі
прыгатаваны ці правэн-
джаны пры высокай
тэмпературы. Таму ён
лічыць, што недавараная,
высушаная, салёная і
вэнджаная свініна павінна
расцэньвацца як
патэнцыйна небяспечная.

— Дык калі мож-
на будзе заводзіць свіней
тым, хто іх зараз зніш-
чыў? Адны кажуць праз
год, іншыя — праз паў-
года, трэція гавораць
пра тры гады, чацвёр-
тым (тым, хто апынуўся
ў пяцікіламетровай зоне
ад свінакомплексаў)
кажуць, што забарона
назаўсёды. А як па
правілах?

— Тым, хто
апынуўся ў пяцікіламет-
ро вай зоне вакол свінага-
доўчых комплексаў, зусім
нельга будзе трымаць
свіней да той пары,
пакуль будзе існаваць гэты
аб’ект. Ну а тыя, хто
апынуўся ў зонах, дзе
была зафіксавана АЧС,
разводзіць свіней можна
будзе толькі праз паўгода
пасля адмены каранціну.

Алена Новікава,
“Народная Воля”
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В СВЕТЛОГОРСКОМ РАЙОНЕ ОШТРАФОВАНЫХ ЗА
НАРУШЕНИЕ ПРАВИЛ СОДЕРЖАНИЯ СВИНЕЙ ПОКА НЕТ

(Окончание на 4-ой стр.)

По состоянию на начало сентября 22 Речицкого
района Гомельской области оштрафованы за нарушение
запрета держать свиней на личных подворьях, попавших в
так называемую буферную зону.
Как сообщил БелаПАН председатель административной
комиссии Сергей Сташук, общая сумма штрафов составила
8,3 млн. рублей. Минимальный штраф составил 100 тыс.
рублей, максимальный — 1,5 млн. рублей. Повторные случаи
нарушения ветеринарных правил физическими лицами на
административной комиссии не рассматривались.

Согласно постановлению Минсельхозпрода № 30, в
радиусе пяти километров от крупных свинокомплексов
запрещено держать свиней на личных подворьях. На
территории Речицкого района два свинокомплекса: в
филиалах “Советская Белоруссия” и “Демехи” Речицкого
комбината хлебопродуктов. Эти комплексы переведены на
закрытый режим функционирования, разработан план по
защите поголовья от заражения африканской чумой свиней.

В Гомельском райисполкоме БелаПАН сообщили, что
пока административная комиссия никого не оштрафовала за
нарушение ветеринарных правил. В Гомельском районе в
пятикилометровую зону попали несколько населенных
пунктов Терюхского, Прибытковского, Урицкого сельсоветов.
На свинокомплексах Гомельского района “Сож” и “Южный”
содержится около 130 тыс. свиней. Здесь также приняты меры
по профилактике чумы свиней.

В Мозырском районе за время действия
постановления оштрафованы “несколько человек”, сказали
БелаПАН в райисполкоме. Свиноводством занимаются три

хозяйства Мозырского района. К примеру в совхозе-комбинате
“Заря” выращивают около 40 тыс. свиней. Здесь усилены меры
безопасности.

В административной комиссии Светлогорского
райисполкома БелаПАН сообщили, что к ним поступали
протоколы о нарушении правил содержания свиней в связи с
АЧС, но протоколы направлены на доработку.

В Брагинском районе населению держать свиней
можно при условии соблюдения профилактических мер. Хоть
здесь и не было очага АЧС, как и во всей Гомельской области,
но еще весной по решению исполкома было уничтожено
поголовье на трех сельскохозяйственных предприятиях.
Свиней здесь было немного — около 2,3 тыс.      (naviny.by)

С ПТИЦЕФАБРИКИ “ОСОБИНО” ПЫТАЛИСЬ ВЫВЕЗТИ
ПРИЦЕП С ПРОТУХШИМИ КУРИНЫМИ ТУШКАМИ

Сотрудники ОБЭП по
Гомельской области задержали
работников птицефабрики
“Белоруснефть-Особино” при
попытке вывоза с территории
протухших тушек птицы. ОБЭП по
факту вывоза проводит проверку.
Задержание “груза” произошло в
ночь на 23 августа. Более подробная
информация о происшествии пока
не разглашается.

Инцидент произошел в ночь
после того, как Департамент
ветеринарного и
продовольственного надзора
Беларуси официально объявил о
результатах служебного
расследования фактов падежа птицы
на государственной птицефабрике

“Белоруснефть-Особино”. По
результатам расследования,
напомним, инфекционных
заболеваний птицы не обнаружено,
но падеж вызван грубыми
нарушениями технологического

процесса выращивания бройлеров и
бесхозяйственностью.

Материалы расследования
направлены в прокуратуру
Гомельской области для дачи
правовой оценки действиям
директора и исполняющего
обязанности главного ветеринарного
врача птицефабрики “Белоруснефть-
Особино”.

Сами проверки стали сотря-
сать птицефабрику после того, как
неделю назад работник птицефабри-
ки “Белоруснефть-Особино”, рас-
положенной в агрогородке Ком-
мунар Буда-Кошелевского района,
разместил на хостинге Youtube
видео с рассказом об ужасающем
положении дел на фабрике.



Распаўсюджваецца
бясплатна.
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Светлогорский блогер Геннадий Жулего, ставший
известным благодаря ролику с роскошным домом местного
председателя исполкома Сергея Максименко, записался к
жертве своих разоблачений на приём и попытался поговорить
по душам. Жена Максименко  подала на Геннадия Жулего
заявление в милицию о клевете и оскорблении в связи с
нашумевшим видеороликом. Она, в частности, обиделась на
простонародные наименования её ягодиц, которые
использовались в скандальном видео.

Насколько известно, это беспрецедентный в районной
жизни случай, когда общественный активист сделал попытку
наладить диалог с местной властью через разговор в формате
«лицом к лицу». По словам Г. Жулего, он не рассчитывал на
то, что при помощи этой встречи получится закрыть начатое
против него дело, да и не сильно волновался об этом,
поскольку в ролике не содержалось ни клеветы, ни
оскорблений. Главной его целью была правильная
расстановка акцентов во взаимоотношениях общественности
и местной власти.

Сам Геннадий, по его словам, не ищет разоблачений
либо скандалов. Он – социальный активист, который
исследует городскую среду в Светлогорске, выявляет
проблемы и стремится поднимать их в обществе, чтобы они
решались. Именно в таком контексте использовалось и видео
дома председателя исполкома: исключительно для
демонстрации контраста и акцентирования на большом
количестве малых проблем на фоне шикарного жилья
чиновника. Как говорится, ничего личного.

В свете такой позиции, Г. Жулего пытался донести до
собеседника, что противостояние – деструктивный путь.
Блогер сделал попытку убедить С. Максименко в том, что
сотрудничество с общественностью и реагирование на
сигналы в свободных СМИ пойдёт на пользу самой власти,
поскольку позволит более эффективно выявлять местные
проблем.  «Из кабинетов не всегда всё видно», – сказал мэру
Геннадий Жулего.

Посыл, тем не менее, услышан не был. Максименко
заявил, что не видит смысла реагировать на социальные сети,
поскольку Светлогорск, по его словам, уникальный для
Гомельской области город, в котором, кроме государственной
«районки», есть ещё и частная газета «Ранак»,
обеспечивающая своим наличием свободу прессы и
плюрализм мнений. На замечание Г. Жулего, что в этой

«частной газете» никогда не бывает критики местных властей,
председатель исполкома  ответил, что критика – бывает…  В
общем и целом его отношение к подобного рода инициативам
иллюстрируется его же отношением к Интернету, который был
назван «помойкой».
Социальную же активность неравнодушных горожан мэр
назвал «отмыванием вонючих долларов», и, почему-то,
вспомнил о том, что «мужики, нам же тут жить».

Не нашло понимания у городского начальства и ещё
одно начинание общественного активиста. Геннадий Жулего
сообщил о фактах давления на активистов, которые
занимаются сбором подписей в защиту городского парка, и
попросил Максименко повлиять на подчиненных с тем, чтобы
они не мешали народу высказывать свою позицию.

«Я команды мешать собирать подписи не давал», –
заявил председатель исполкома. «Так дайте команду
прекратить мешать!», – попросил активист. «Такой команды
я давать не буду!», – парировал Максименко. Одним словом,
получился разговор глухого со слепым, а попытка перевести
обмен информационными и правовыми ударами в
конструктивное русло совместной работы над улучшением
города местным начальством услышана не была.

«Если вначале и была надежда на конструктивный
диалог, то после нескольких минут общения стало отчетливо
понятно – передо мной недалекий, узколобый, даже отсталый
человек, ретранслятор широко используемых клише о том,
что все продались Западу за деньги. Как и следовало ожидать,
он оказался типичным продуктом системы», – подвёл итоги
разговора Геннадий Жулего.                              (“Народная Воля”)

ОПАЛЬНЫЙ БЛОГЕР И ПРЕДСЕДАТЕЛЬ ИСПОЛКОМА
ВСТРЕТИЛИСЬ ЛИЦОМ К ЛИЦУ, НО  ОБЩЕГО ЯЗЫКА НЕ НАШЛИ

С птицефабрики “особино” пытались вывезти...
В выложенном в интернете ролике его анонимный автор сопровождает видео следующими рассказом:
“Бардак, грязь, антисанитария, дохлые птицы лежат в кучах по пять-шесть дней, экологи ничего не видят...

Невозможно дышать, птицы разлагаются. Респираторов не дают, говорят, шейте сами марлевые повязки. Из
этого может пойти чума, холера, еще какая-нибудь болезнь неизученная.  Мертвых птиц складывают в телеги и
прячут на территории фабрики. Телеги стоят несколько дней, пока куры не оседают, и их потом вывозят за
территорию фабрики. Экология просто ужасная, куры в телегах разлагаются, запах мерзкий, все с телег течет,
все идет в почву, грунтовые воды, а потом удивляемся, откуда у нас столько болезней”.

После опубликования видео директор птицефабрики Александр Лейчонок , несмотря на очевидные факты,
опровергал информацию о массовом падеже кур. Теперь, как видим, информация полностью подтвердилась. (tut.by)


